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Protokół Nr 4/2019/VIII 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

Rady Gminy Tarnowo Podgórne 

odbytego w dniu 19 lutego 2019r. 

 
 
 

Miejsce posiedzenia: Urząd Gminy Tarnowo Podgórne (budynek C, sala 10) 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 15.30 

 
Obecni członkowie Komisji: 

Rafał Pielucha – przewodniczący komisji 

Łukasz Grewling – zastępca przewodniczącego komisji 

Przemysław Szamrej – członek komisji 

Tomasz Markowicz – członek komisji 

Zbigniew Wróbel – członek komisji 

Piotr Owczarz – członek komisji 

 

Goście: 

Oskar Cierpiszewski – Sekretarz Gminy Tarnowo Podgórne 

 

Porządek obrad jest następujący: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Informacje od sołtysów dot. niebezpiecznych miejsc. 

5. Omówienie stanu bezpieczeństwa w miejscach użyteczności publicznej na terenie 

gminy Tarnowo Podgórne w oparciu o wnioski z posiedzenia komisji z udziałem 

policji i sołtysów wsi. 

6. Wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Obrady otworzył Przewodniczący Komisji Rafał Pielucha, który na wstępie powitał 

Sekretarza Gminy Oskara Cierpiszewskiego oraz członków komisji. 
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2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący stwierdził quorum wymagane do odbycia obrad. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli porządek obrad. 

 

4. Informacje od sołtysów dot. niebezpiecznych miejsc. 

Przewodniczący Komisji Rafał Pielucha na wstępie przeczytał dwa maile, które 

wpłynęły od Pani Sołtys Sadów Elżbiety Nowaczyk oraz od Pani Sołtys Lusówka 

Zdzisławy Piszczyńskiej.  

➢ Sołtys Sadów zwróciła uwagę na następujące niebezpieczne miejsca w swoim 

sołectwie: 

• zjazd z wiaduktu ul. Lusowska skrzyżowanie z ul. Szkolną oraz z ul. Za 

Motelem; 

• zjazd z wiaduktu ul. Kobylnicka skrzyżowanie z ul. Poprzeczną; 

• skrzyżowanie ul. Kobylnickiej z ul. Majową i ul. Azaliową. 

➢ Sołtys Lusówka zwróciła uwagę na następujące niebezpieczne miejsca w swoim 

sołectwie: 

• przy przedszkolu publicznym – prośba o instalację świateł interaktywnych         

(ul. Dopiewska); 

• dziury w nawierzchni drogi powiatowej ul. Dopiewska do starego Rozalina; 

• dziury w drodze Lusówko-Lusowo do ogródków działkowych. 

Przewodniczący Komisji poinformował również o uwadze zgłoszonej ustnie przez 

Sołtysa Góry Tomasza Jeziernego, który prosił o instalację świateł interaktywnych na 

ul. Szamotulskiej. 

 

5. Omówienie stanu bezpieczeństwa w miejscach użyteczności publicznej na 

terenie gminy Tarnowo Podgórne w oparciu o wnioski z posiedzenia komisji 

z udziałem policji i sołtysów wsi. 

Na wstępie tej części posiedzenia głos zabrał Radny Zbigniew Wróbel, który poruszył 

sprawę bezpieczeństwa na ul. Poznańskiej w Swadzimiu – prośba o montaż 

podwyższonego przejścia dla pieszych (progu zwalniającego) dot. przejścia dla 

pieszych przy kładce oraz prośba o doświetlenie tego miejsca. 

W odpowiedzi Sekretarz Oskar Cierpiszewski stwierdził, że w kwestii progów 

zwalniających to stanowią one przeszkodę dla nowoczesnych autobusów 
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niskopodłogowych przegubowych – jedynie mogą być budowane progi wyspowe tzw. 

„poduszki berlińskie”. 

W dyskusji dot. bezpieczeństwa na drogach, zasadności instalacji progów 

zwalniających głos zabrał m.in. Piotr Owczarz, który zauważył, że jedni mieszkańcy 

wnioskują o progi zwalniające, inni o ich usunięcie oraz, że ruch będzie w Tarnowie 

Podgórnym coraz większy w związku z zabudowywaniem się nowych terenów. 

Sekretarz zwrócił uwagę, że progi zwalniające wiążą się z hałasem, który wydają 

auta przejeżdżające przez nie, co stanowi również pewną uciążliwość dla 

mieszkańców. Zdaniem Piotra Owczarza konieczna jest budowa północo-wschodniej 

obwodnicy Tarnowa Podgórnego w celu upłynnienia ruchu samochodowego. 

Natomiast według Przewodniczącego Komisji większym priorytetem będzie budowa 

obwodnicy w Przeźmierowie. Zdaniem Sekretarza Gminy, taką inwestycję jak 

obwodnica Przeźmierowa (połączenie ul. Rzemieślniczej z ul. Bukowską) jest trudniej 

przeprowadzić. 

Radny Łukasz Grewling poruszył temat zwiększenia przez Zarząd Dróg Powiatowych 

dopuszczalnego tonażu (do 16ton) w Lusówku (droga z Lusówka do Więckowic) – 

mieszkańcy są temu przeciwni. 

Temat planowanego pola golfowego w Rumianku poruszył Przewodniczący Komisji 

Rafał Pielucha i jego usytuowania po dwóch stronach drogi, czy nie będzie to 

kolidowało z ruchem na drodze. Sekretarz Oskar Cierpiszewski wyjaśnił, że po jednej 

stronie będzie pole golfowe właściwe, a po drugiej szkółka, gdzie będą się 

znajdowały tory do ćwiczeń. 

Następnie znów poruszono kwestię zasadności montowania progów zwalniających – 

Radny Piotr Owczarz stwierdził, że progi, które są na drogach wewnętrznych, 

osiedlowych są robione tylko dla mieszkańców (sami przeciwko sobie ustawiamy te 

progi) – jego zdaniem nie byłoby to konieczne, gdyby zwiększyła się kultura jazdy 

kierowców. Według Radnego Przemysława Szamreja najważniejsze aby progi 

zwalniające były przy szkołach i przedszkolach. 

Z pytaniem o to kto odpowiada za lokalizację przystanków i przejść dla pieszych na 

drogach powiatowych wystąpił Przewodniczący Komisji Rafał Pielucha – w 

odpowiedzi Oskar Cierpiszewski stwierdził, że jest to w gestii zarządcy drogi, który 

opracowuje projekt organizacji ruchu. Gmina natomiast wyznacza miejsca, gdzie 

przystanki chce mieć ale w uzgodnieniu z zarządcą drogi. 
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Poruszono ponadto kwestię możliwości postawienia fotoradaru na drodze powiatowej 

– Sekretarz Gminy wyjaśnił, że wszystkie tego typu urządzenia są w zarządzie 

Inspekcji Transportu Drogowego. 

 

6. Wolne głosy i wnioski. 

W tej części posiedzenia Przewodniczący Komisji Rafał Pielucha zaznaczył, że o 

terminie następnego posiedzenia Komisji poinformuje wszystkich członków. 

 

7. Zakończenie obrad 

Ponieważ porządek Obrad został wyczerpany Przewodniczący Komisji Rafał 

Pielucha o godz. 16:20 zamknął posiedzenie. 

 

Przewodniczący 

Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa 

/-/ Rafał Pielucha 

 

 

Protokołowała: Paulina Sobańska 


